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Nieuwsbrief GroenLinks Sluis     /      nummer 5       /                   4 februari 2020 
 

 
 
Beste vrienden van GroenLinks in Sluis, 
 
In de Raad was januari een rustige maand; de raadsvergadering was na 35 minuten afgelopen. 
De enige vragen die, volgens ons, interessant waren gingen over de garanties die onze 
inwoners kunnen krijgen wanneer ondernemers van ‘buiten’ nieuwe initiatieven ontplooien 
die andere mogelijkheden in de toekomst wellicht beperken. Conclusie: garanties kunnen niet 
worden gegeven. De huidige beleidskaders en bepalingen zoals bijvoorbeeld in het AVP, zijn 
de enige garanties die gelden in onze rechtsstaat. Dat maakt opnieuw duidelijk dat een visie 
op de toekomst, vertaald in concreet beleid, de enige manier is om te ‘sturen’ op een 
gewenste toekomst. Niet voor niets stellen we in deze brief opnieuw het thans in ontwikkeling 
zijnde visiedocument Krachtig Verbonden 2020 -2025 aan de orde. 
 
Nieuwtjes en weetjes 
MFC Aardenburg duurzaam gebouwd 
4,5 miljoen is gereserveerd voor de bouw van een nieuw multifunctioneel centrum (MFC) in 
Aardenburg. Op verzoek van de raad wordt onderzocht wat de extra kosten zijn als de 
dorpsraad niet zou ‘meeverhuizen’ naar dit centrum. GLS verwacht dat het exploiteren van 
twee gebouwen niet goed zal uitpakken voor de gemeente. Ook lijkt het ons dat er veel voor 
te zeggen is om alle gemeenschappelijke activiteiten te bundelen in één gebouw zodat 
optimale ‘kruisbestuiving’ kan ontstaan. We wachten de uitkomst van verder besprekingen en 
een financiële doorberekening af.  
Een klein winstpuntje voor GLS is dat op ons verzoek in de aanbesteding ook een circulaire 
bouwwijze zal worden gevraagd. Voor de gemeente volgens GLS een primeur! 
 
Euregiotuinen in Oostburg 
Ruim twee jaar na de prijsvraag, waarna de toenmalige raad, 
uit tien inzendingen, gekozen heeft voor de plannen van 
recreatieonderneming Van Damme, heeft deze partij haar 
plan gepresenteerd in een informatieve raadsbijeenkomst. 
Deze presentatie is te vinden op de site van de gemeente. 
 

https://online.ibabs.eu/ibabsapi/publicdownload.aspx?site=Sluis&id=d4204868-679a-4a3d-90bf-
6c63e0e500e6  
De ambitieuze plannen zijn naar onze mening weinig concreet maar de verwachtingen zijn 
hoog gespannen. Kern van de bedrijvigheid worden evenementen, groot en klein, met als 
nevenactiviteit de exploitatie van 2000 m2 aan recreatievoorzieningen. In de eerste fase zal 
het bestaande gebouw geschikt gemaakt worden voor een horecavoorzieningen waarna het 
13 hectare grote park, al dan niet tegen betaling, zal worden opengesteld voor het publiek. 
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Voor de komende zomer verwacht de raad concrete plannen van het College waarna de 
wijziging van het bestemmingsplan in procedure zal worden gebracht. 
Concrete overdracht van de grond wordt voorzien bij de definitieve vaststelling van het 
bestemmingsplan. 
 
Strategie GLS 2020 -2022 
We hebben de deelnemers aan onze Salon van 12 december jl een document gestuurd waarin 
we hun feedback van die avond hebben verwerkt in strategische keuzen en concrete 
voorstellen.  
Als je lid bent, of wordt, van GroenLinks kan ook jij dit document ontvangen.  
Voor ons als fractie staat veel op het spel want zonder meer actieve inbreng van leden en 
sympathisanten zijn onze mogelijkheden als kleine fractie beperkt. Dan past ons enkel een 
toekomst waar we zo goed mogelijk op ‘de winkel passen’. Om van ‘agenda volgend’ te 
veranderen in een beweging waar we de agenda mee hopen te bepalen, is meer nodig dan 
een kruisje op een verkiezingsformulier eens in de 4 jaar.  
 
Dossier Krachtig Verbonden 
In alles wat we inbrengen in de raadsbeslagingen trachten we onze onderliggende visie te 
benoemen. Duurzaamheid en Inclusiviteit zijn kernbegrippen voor GL en helpen ons onze 
standpunten te bepalen. Maar voor de concrete inbreng bij de vaststelling van het visie 
document Krachtig Verbonden moeten we onze standpunten zoals verwoord in ons 
verkiezingsprogramma (na te lezen op www.sluis.groenlinks.nl) bijstellen en verbijzonderen.  
Vierentwintig onderwerpen worden aan even zoveel ‘tafels’ besproken waar meestal 
vertegenwoordigers van belangenorganisaties overleggen met onze ambtenaren. Zoals 
eerder gesteld, komt de bewoner naar onze smaak te weinig aan bod. Ook de bespreking van 
al deze onderdelen in concept, tijdens een aantal raadsvergaderingen in de komende 
maanden, zijn naar onze verwachtingen onvoldoende om samen met jullie, onze achterban, 
gewogen meningen en aandachtspunten te formuleren om eventuele bijstellingen van dit ‘o 
zo’ belangrijke beleidskader te bewerkstelligen. 
Naar verwachting zal het beleidsdocument tijdens de zomerperiode {!} 6 weken ter inzage 
liggen. Een periode waarin u en wij en alle andere belanghebbenden, zienswijzen kunnen 
inbrengen zodat onze argumenten en meningen betrokken worden in de afwegingen bij de 
definitieve vaststelling van dit visiedocument.  
 

Om richting te geven aan deze inbreng van GroenLinks 
Sluis stellen we momenteel een discussiestuk op over 
het ons inziens overkoepelend vraagstuk ‘krimp en groei’ 
met de werktitel ‘Groeien zonder een krimp te geven’. In 
onze Nieuwsbrief nummer 3 van december hebben we 
een kort voorschot gegeven.  
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Energietransitie  
 
Hier willen we kort ingaan op één van de 24 onderwerpen van het vernieuwde visiedocument: 
de energietransitie.  
 
De gemeente Sluis zal haar steentje bijdragen aan de energietransitie. Er zijn doelen gesteld 
in Parijs, Nederland heeft doelen gesteld en ook de Provincie Zeeland heeft doelen benoemd. 
Wat gaat Sluis bijdragen? En hoe?  
 
Dat ‘hoe’ vinden we minsten zo belangrijk als het ‘wat’.  Maar eerst over het ‘wat’.  
 
De energietransitie gaat ondermeer over het energie-zuiniger maken van woningen, over de 
omslag van gas naar electriciteit, en het lokaal opwekken van groene energie.  
 
Over dat laatste: het lokaal opwekken van zonne- en windenergie. Hoeveel gaat de gemeente 
Sluis hierin bijdragen aan de provinciale ambitie? We bekijken twee scenario’s.  
 
De Provincie wil dat er, binnen 10 jaar, zo’n 11.000 TJ (tera joule, een maat voor energie) per 
jaar als groene energie op het land wordt opgewekt. Dit is ongeveer gelijk aan het huidige 
electriciteitsverbruik in de provincie. Laten we dit als richtsnoer voor de gemeente gebruiken: 
het huidige electriciteitsverbruik in Sluis is zo’n 220 TJ per jaar.  
In Sluis wordt er al zo’n 120 TJ aan groene energie opgewekt; door de windmolens bij 
Hoofdplaat en door zonnepanelen op daken van huizen en bedrijven. Extra zonnepanelen op 
meer daken en op bedrijventerreinen zou nog eens zo’n 100 TJ kunnen opleveren. Dan zitten 
we al op het doel.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Zonnepanelen op daken en op het erf 
 
We kunnen ook wat ambitieuzer zijn. Het Zeeuwse doel is ongeveer 1/12de deel van de 
nationale doelstelling: 12 provincies en elk een even groot deel. Passen we dat principe toe 
op de 13 gemeentes in Zeeland, dan zou Sluis 1/13de deel of zo’n 850 TJ groen moeten 
opwekken.  
Om dat te verwezenlijken is er, naast de extra zonnepanelen op meer daken en op 
bedrijventerreinen, bijna 200 ha aan zonneparken nodig. Of meer grote windturbines; een 
verdubbelingen van de capaciteit bij Hoofdplaat is goed voor zo’n 30 ha zonnepark.    
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De windturbines bij Hoofdplaat 
 
Duidelijk is dat ons ambitieniveau en solidariteitsprincipes, een grote impact hebben op wat 
er nodig is aan zonneweides en dergelijke. Hoe groen willen we zijn?  
 
Nu over het ‘hoe’.   
 
Hoe moet de ambitie van de gemeente Sluis tot stand komen? Hoe komen we tot een ambitie 
die gedragen wordt door de bevolking? Of het nu om zonneparken of om windmolens gaat, 
beiden veranderen ons landschap. Een maatschappelijke discussie over nut en noodzaak is 
daarom van cruciaal belang.  
 
Hoe worden projecten uitgevoerd? Zijn het projectontwikkelaars en bedrijven die windmolen- 
of zonneparken gaan opzetten en exploiteren, de omwonenden achterlatend met 
landschapsvervuiling? Of worden het cooperaties waarbij de opbrengsten terugvloeien naar 
participerende omwonenden?  Of zijn er andere vormen denkbaar waarbij de lusten ten goede 
komen aan de gemeenschap?  
 
We hebben nog veel vragen: wat moet er volgens jullie gebeuren en hoe?   
 
 
 
  
 

Indien u onze Niewsbrieven niet langer wenst te ontvangen, of juist meer informatie wilt:  
mail naar Sluis@Groenlinks.nl 


